
國立清華大學通識教育中心優秀學生作品推薦辦法 

 
106 年 12 月 11 日 106 學年度第四次中心會議通過 

108 年 03 月 04 日 107 學年度第七次中心會議修正通過 

109 年 01 月 06 日 108 學年度第五次中心會議修正通過 

110 年 6月 21 日 109 學年度第九次中心會議修正通過 

 110 年 11 月 29 日 110 學年度第三次中心會議修正通過 

111 年 11 月 28 日 111 學年度第三次中心會議修正通過 

 

 

一、主旨：為表彰優秀通識作品，鼓勵老師與學生投入通識教育，以展現並累積優秀通識成果。 

二、主辦單位：國立清華大學通識教育中心。 

三、給獎內容： 

1. 獎項名稱：通識優秀學生作品獎。 

2. 給獎內容：獎狀乙紙（每位作者皆可獲得）。 

四、參加資格：由前一學期通識中心課程之授課老師推薦優秀學生作品參加本獎。 

五、優秀通識作品推薦原則： 

1. 通識作品內容能充分達成該課程目標，並足為同類型課程楷模。 

2. 推薦作品須闡述通識向度精神如下： 

¨ 向度一 得知何謂根源問題、何謂獨立思考。印證行動的意義，分析歷史時，體悟

思維的價值。 

¨ 向度二 促進學生對生理、心理、自然、環境或生態面向的認識與理解，並能評估

和反思當前科學與科技對社會生活環境的利弊影響。 

¨ 向度三 拓展審美視野、激發創作靈感並強化賞析的能力，具備反思當代人類面臨

的問題或以創意作品呈現環境反思與社會關懷議題。 

¨ 向度四 了解自身、人際關係、社會群體關係、和與國家及世界的關係，觀察分析

和批判反思有關公共事務和當代社會與世界的諸種制度、現象、價值與文化的能力。 

六、推薦辦法： 

1. 作品應符合本校學術倫理規範，相關注意原則請參見「國立清華大學在學肄業學生

違反學術倫理案件處理要點」之第二點所述情況。 

2. 各課程依據優秀通識作品推薦原則由授課老師逕行推薦，請檢附以下資料： 

¨ 請老師撰寫該作品合乎本辦法第五條「優秀通識作品推薦原則」之理由。 

¨ 請檢附文章剽竊檢測 Turnitin之結果。 

3. 作品形式不拘。無論是創作、報告或影音等形式均可（不包括課程心得與感想）；

若為課堂口頭報告應檢附錄影檔。若為實體作品，請製作成數位圖文或影音介紹資

料。 

4. 每班至多推薦 3 件。 

https://registra.site.nthu.edu.tw/p/404-1211-79584.php?Lang=zh-tw
https://registra.site.nthu.edu.tw/p/404-1211-79584.php?Lang=zh-tw
https://learning.site.nthu.edu.tw/p/412-1319-6168.php?Lang=zh-tw


七、執行小組： 

1. 每學年由通識中心 3 至 5名專兼任教師組成執行小組，任期一年。 

2. 執行小組綜理相關辦理事宜，並召開評選會議，檢視並按每份作品的素質進行推薦

優秀通識作品。如有需要，依據執行經驗建議修改本辦法之相關條文。 

八、成果展示： 

1. 優秀通識作品將規劃邀請做實體展覽或公開報告，數位檔案將納入電子資料庫，並

公開於通識中心網站。 

2. 請授課老師協助確認同學參與之意願，並請同學填寫授權書（由通識中心提供）後

送交給通識中心。 

九、作業時程： 

1. 作品報名及繳交資料： 

¨ 第一學期收件至 2/1止。 

¨ 第二學期收件至 8/1止。 

2. 公告名單：每學期第 10 週結束前。 

3. 彈性辦理頒獎典禮。 

十、本辦法經通識中心會議通過後實施，修正時亦同。 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



National Tsing Hua University Center for General Education Guidelines  
for the Outstanding Student Works Award 
 
1. Objective 

The Outstanding Student Works Award aims to recognize exceptional contributions in general 
education, encourage both teachers and students to engage deeply in the development of general 
education, and showcase the exemplary achievements within this field. 

2. Organizer 
The award is organized by the Center for General Education at National Tsing Hua University. 

3. Award Details 
(1) Award Title: Outstanding Student Works Award in General Education. 
(2) Recognition: Each author of an awarded work will receive a certificate of merit. 

4. Eligibility 
Students whose works were produced in general education courses offered during the previous 
semester are eligible for recommendation by their course instructors. 

5. Criteria for Outstanding Works 
Recommended works should fulfill the following principles: 
(1) Alignment with Course Objectives: The work should effectively meet the objectives of the 
course and serve as a model for similar courses. 
(2) Embodiment of General Education Dimensions: The work must reflect one or more of the 
following dimensions: 
  - Dimension 1: Demonstrates the ability to identify fundamental issues and engage in 

independent thinking, reflecting on the value of thought and the meaning of actions through 
historical analysis. 

  - Dimension 2: Enhances understanding of physical, psychological, natural, environmental, or 
ecological aspects, and critically evaluates the impacts of science and technology on society and 
the environment. 

  - Dimension 3: Broadens aesthetic perspectives, inspires creativity, and strengthens appreciation 
skills while addressing contemporary human issues or showcasing reflections on societal and 
environmental concerns through creative works. 

  - Dimension 4: Deepens understanding of personal, interpersonal, societal, national, and global 
relationships, fostering the ability to analyze, critique, and reflect on public affairs, societal 
phenomena, values, and cultures. 

6. Recommendation Procedure 
(1) Academic Integrity: Recommended works must comply with the university's academic 
ethics standards. Refer to the 'Guidelines for Handling Violations of Academic Ethics by 
Students of National Tsing Hua University' for detailed regulations. 

https://registra.site.nthu.edu.tw/p/404-1211-79584.php?Lang=zh-tw
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(2) Submission by Instructors: Course instructors may recommend up to three works per class. 
Submissions should include the following: 

- A written explanation by the instructor highlighting how the work aligns with the criteria 
outlined in Section 5. 

- A plagiarism detection report (e.g., Turnitin results). 
- Accepted Formats: Works may include written reports, creative projects, audiovisual 

productions, or other forms, excluding course reflections or opinions. Oral presentations 
must include recordings, and physical works should be converted into digital images or 
videos for submission. 

7. Execution Team 
(1) Composition: An execution team comprising 3 to 5 faculty members (full-time or part-time) 
will be formed annually. 
(2) Responsibilities: The team oversees all activities related to the award, organizes evaluation 
meetings, and recommends outstanding works based on their quality. It may also propose 
amendments to these guidelines as necessary. 

8. Showcase of Results 
(1) Outstanding works will be showcased through exhibitions or public presentations. Digital 
versions will be included in an electronic archive and published on the Center for General 
Education website. 
(2) Instructors are responsible for confirming students’ willingness to participate and submitting 
signed consent forms (provided by the Center). 

9. Timeline 
(1) Submission Deadlines: 
  - First semester: February 1 
  - Second semester: August 1 
(2) Announcement of Results: By the end of Week 10 of each semester. 
(3) Award Ceremonies: Scheduled flexibly as needed. 

 
Disclaimer 
This English version of the "Guidelines for the Outstanding Student Works Award" is provided for 
quick reference and convenience. In the event of any discrepancies or disputes, the original Chinese 
version shall prevail as the definitive and authoritative text. 

https://learning.site.nthu.edu.tw/p/412-1319-6168.php?Lang=zh-tw

